
BRP.0002.3.2020 Protokół nr X/XI2020 
z sesji Rady Powiatu Grodziskiego w dniu 30 kwietnia 2020 r. 

Rada Powiatu Orodzisk.i 
ego Protokół nr XIX/2020 

z XIX sesji Rady Powiatu Grodziskiego 
w dniu 30 kwietnia 2020 roku 

XIX sesja Rady Powiatu Grodziskiego VI kadencji odbyła się w zdalnym trybie obradowania 
(podstawa prawna: art. 15zzx ustawy z dnia 2 marca 2020 roku o szczególnych rozwiązaniach 
związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVIO-19, innych chorób 
zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych - Dz. U. z 2020 r., poz. 374 ze zm.). 

Udział Radnych Powiatu Grodziskiego w posiedzeniu został stwierdzony przez 
Przewodniczącego Rady Powiatu Sławomira Kamińskiego i odnotowany na liście obecności. 
W sesji uczestniczyło 21 radnych, co stanowiło quorum uprawniające do podejmowania 
prawomocnych uchwał . 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady Powiatu Sławomir Kamiński poinformował, iż obrady Rady są 
transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 
Przewodniczący Rady Powiatu Sławomir Kamiński poinformował o śmierci ks. Stanisława 
Jurczuka. 

Ad. 1 Otwarcie XIX sesji Rady Powiatu Grodziskiego, powitanie zaproszonych gości, 
stwierdzenie prawomocności obrad. 

XIX sesję Rady Powiatu Grodziskiego o godz. 17°0 otworzył Przewodniczący Rady Powiatu 
Sławomir Kamiński. 

Ad. 2 Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Powiatu Sławomir Kamiński zaproponował wprowadzenie do porządku 
obrad dodatkowego projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania Statutu 
Samodzielnemu Publicznemu Specjalistycznemu Szpitalowi Zachodniemu im. św . Jana 
Pawła II w Grodzisku Mazowieckim Uako podpunkt "a" w punkcie 8 porządku). 
Rada Powiatu Grodziskiego jednogłośnie przyjęła zmianę porządku posiedzenia. 
Protokół z głosowania imiennego radnych Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr 2 do 
niniejszego protokołu . 
Porządek sesji był następujący: 
1. Otwarcie XIX sesji Rady Powiatu Grodziskiego, powitanie zaproszonych gości, 

stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Prezentacja wniosków z sesji, Komisji Rady i stanowisko Zarządu Powiatu . 
4. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Powiatu Grodziskiego 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w ustawie 
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za 2019 rok. 

5. Sprawozdanie Komendanta Powiatowego Policji o stanie bezpieczeństwa na terenie 
Powiatu Grodziskiego za 2019 rok. 

6. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Grodzisku 
Mazowieckim za okres 01.01 .2019 r. - 31.12.2019 r. 

7. Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2019 dla Powiatu Grodziskiego. 
8. Podjęcie uchwał w sprawach: 
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a) zmieniającej uchwałę w sprawie nadania Statutu Samodzielnemu Publicznemu 
Specjalistycznemu Szpitalowi Zachodniemu im. św. Jana Pawła II w Grodzisku 
Mazowieckim, 

b) wyrażenia zgody na zakup aparatury medycznej przez Samodzielny Publiczny 
Specjalistyczny Szpital Zachodni im. św. Jana Pawła II w Grodzisku Mazowieckim, 

c) rocznej oceny działalności warsztatu terapii zajęciowej działającego przy Domu 
Rehabilitacyjno-Opiekuńczym Katolickiego Stowarzyszenia Niepełnosprawnych 
Archidiecezji Warszawskiej w Milanówku za rok 2019, 

d) rocznej oceny działalności warsztatu terapii zajęciowej działającego przy 
Stowarzyszeniu na Rzecz Osób Niepełnosprawnych MALWA PLUS w Grodzisku 
Mazowieckim za rok 2019, 

e) określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej, na które zostaną 
przeznaczone środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
przyznane Powiatowi Grodziskiemu, 

f) przystąpienia Powiatu Grodziskiego do realizacji Programu "Pomoc osobom 
niepełnosprawnym poszkodowanym w wyniku żywiołu lub sytuacji kryzysowych 
wywołanych chorobami zakaźnymi", 

g) wyłączenia Publicznego Centrum Kształcenia Zawodowego z Zespołu Szkół Nr 2 
im. gen. J. Bema z siedzibą w Milanówku przy ul. Wójtowskiej 3 i likwidacji Publicznego 
Centrum Kształcenia Zawodowego z siedzibą w Milanówku przy ul. Wójtowskiej 3, 

h) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Grodziskiego, 
i) zmiany uchwały budżetowej Powiatu Grodziskiego na 2020 rok, 
j) rozpatrzenia petycji dotyczącej dokończenia budowy chodnika przy drodze powiatowej 

nr 3833 Szymanów - Bronisławów w miejscowości Regów. 
9. Informacje Zarządu Powiatu Grodziskiego: 

a) o pracy Zarządu w okresie między sesjami, 
b) o wykonaniu uchwał Rady Powiatu Grodziskiego. 

10. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu Grodziskiego. 
11. Interpelacje i zapytania. 
12. Przyjęcie protokołu z XVIII sesji Rady Powiatu Grodziskiego. 
13. Sprawy różne i wolne wnioski. 
14. Zamknięcie XIX sesji Rady Powiatu Grodziskiego. 

Zawiadomienie o sesji wraz z porządkiem obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego 
protokołu. 

Ad. 3 Prezentacja wniosków z sesji, Komisji Rady i stanowisko Zarządu Powiatu. 

Starosta Marek Wieżbicki odniósł się do następujących kwestii: 
• prośby radnej Marii Gałeckiej-Wolskiej o przygotowanie informacji dotyczącej 

przemocy domowej. Informacja drogą elektroniczną została radnej przesłana; 
• wniosku radnego Andrzeja Olizarowicza dat. kontynuowania budowy na terenie 

powiatu ścieżki rowerowej wzdłuż ul. Królewskiej między Milanówkiem a Brwinowem. 
Na dzień dzisiejszy prace są w toku, a w znacznej części zakończone; 

• wniosku radnego Andrzeja Olizarowicza o wpłynięcie na gminy w celu ograniczenia 
sprzedaży alkoholu. Starosta uważa, że każda gmina ma swoją politykę w tym 
zakresie. Grodzisk Maz. wprowadził swoje ograniczenia. I dość niezręcznie byłoby 
ingerować w sprawy będące w gestii każdej z gmin; 

• wniosku radnej Małgorzaty Zacny w sprawie zakupu aparatu USG, w szczególności 
dla Poradni K w Szpitalu Zachodnim. Zakup aparatu USG jest wpisany w zmianach do 
uchwały budżetowej. Sprawa ta będzie procedowana na sesji. Kwota 200 000,00 zł; 

• wniosku radnego Krzysztofa Sankiewicza o doświetlenie przejść dla pieszych. Wniosek 
ten znajduje odzwierciedlenie w propozycji zmian do budżetu na dzisiejszej sesji. 
Radnym została przesłana lista 11 proponowanych do doświetlenia przejść dla 
pieszych; 
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• pytania radnego Krzysztofa Sankiewicza dot. bezpieczeństwa na przejeździe WKD 
w Podkowie Leśnej Głównej. Starosta poinformował, że podczas ostatnich uzgodnień, 
które były poczynione w trakcie wizyty radnego Krzysztofa Sankiewicza w WKD 
ustalono, że WKD podejmie czynności mające na celu przesunięcie peronu 
w Podkowie Leśnej Głównej w kierunku zachodnim. W październiku ub. roku WKD 
zwróciła się z wnioskiem do Wojewody (tereny kolejowe, jeśli chodzi o pozwolenia na 
budowę i przyjmowanie zgłoszeń budowlanych leżą w gestii Wojewody) w tej sprawie. 
Wniosek ten miał braki. Został uzupełniony, ale w listopadzie zeszłego roku Wojewoda 
wniósł sprzeciw, uznając że przebudowa peronu nie może być realizowana w trybie 
zgłoszenia. Musi to być pozwolenie na budowę. Do takiej procedury WKD nie była 
przygotowana. Na przełomie roku prace te stanęły pod znakiem zapytania. Natomiast 
przekreślenie ich realizacji nastąpiło w wyniku ogłoszenia stanu pandemii na terenie 
naszego kraju. WKD, jeśli chodzi o marzec, zaliczyła zaledwie 40% przychodów 
dotychczasowych. Miesiąc kwiecień jest szacowany dużo gorzej . Firma jest zmuszona 
ciąć koszty. Jeżeli chodzi o inwestycje to ograniczono się tylko do największej budowy, 
czyli drugiego toru od Podkowy Leśnej Zachodniej do Grodziska. Natomiast wszystkie 
inne zadania zostały z projektu prac inwestycyjnych usunięte. Dyrektor WKD widzi 
możliwość ewentualnie powrotu do tematu przy realizacji budowy drugiego toru; 

• prośby radnego Krzysztofa Sankiewicza o wyposażenie maturzystów w odpowiednie 
środki ochrony. Starosta uważa, że to jest naturalne i w tej sprawie z całą pewnością 
kuratorium wyda swoje rekomendacje, jak również Powiatowy Inspektor Sanitarny; 

• wniosku Wiceprzewodniczącego Rady Piotra Wiadernego dot. udziału w sesji Dyrektor 
Szpitala Zachodniego. Dyrektor weźmie udział w sesji. 

Ad. 4 Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Powiatu Grodziskiego 
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w ustawie 
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za 2019 rok. 

Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Powiatu Grodziskiego z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w ustawie o działalności pożytku publicznego 
i o wolontariacie za 2019 rok przedstawiła Sekretarz Powiatu Joanna Damaziak. Sekretarz 
poinformowała m.in., że ustawa o działalności pożytku i wolontariacie z 2003 r. określa , 
że organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego jest zobowiązany do uchwalenia 
rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 
wymienionymi w ustawie. Na tej podstawie Rada Powiatu Grodziskiego w grudniu 2018 r. 
przyjęła program współpracy z organizacjami pozarządowymi na 2019 rok. Ustawa zakłada 
również , że do końca maja następnego roku Zarząd przedkłada Radzie sprawozdanie 
z realizacji programu. Program, jaki został przyjęty na ubiegły rok w swoich głównych 
założeniach ustalał, że podstawowym celem będzie umacnianie w świadomości lokalnego 
społeczeństwa poczucia odpowiedzialności za siebie, swoje otoczenie i lokalną wspólnotę 
samorządową, stworzenie warunków do zwiększenia aktywności społecznej, jak również 
prowadzenie nowatorskich i bardziej efektywnych działań na rzecz mieszkańców. Wśród 
działań założono również, że będzie zwiększony udział mieszkańców w rozwiązywaniu 
lokalnych problemów. Współpraca odbywała się w różnych formach. Podstawową formą było 
zlecanie organizacjom pozarządowym zadań powiatu wraz z przyznaniem dotacji. Były też 
działania zmierzające do powierzania organizacjom pozarządowym różnych zadań. 
Współpracowaliśmy z organizacjami pozarządowymi również w zakresie organizacji imprez 
o różnym charakterze. Podejmowaliśmy także działania zmierzające do promowania 
działalności organizacji pozarządowych. Na terenie powiatu grodziskiego działają łącznie 352 
organizacje pozarządowe. Najwięcej jest stowarzyszeń rejestrowych - 145, 38 stowarzyszeń 
zwykłych, 52 stowarzyszenia sportowe, 39 uczniowskich klubów sportowych, 78 fundacji. 
Najwięcej organizacji pozarządowych działa w zakresie spraw społecznych . Podejmowane są 
też działania w zakresie kultury, sportu, rekreacji, ochrony środowiska, działania na rzecz 
zwierząt. Najwięcej organizacji pozarządowych działa na terenie Grodziska Mazowieckiego. 
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W przeliczeniu na liczbę mieszkańców największą aktywność wykazuje tu Podkowa Leśna . 
Z ramienia powiatu z organizacjami pozarządowi współpracuje przede wszystkim Powiatowe 
Centrum Pomocy Rodzinie i Starostwo. Natomiast z ramienia Starostwa Wydział Oświaty, 
Kultury i Sportu, a także stanowisko promocji. W 2019 rok na współpracę z organizacjami 
pozarządowymi wydatkowano 4 563 677 zł, co stanowiło blisko 3 % budżetu. 
Sprawozdanie wraz z prezentacją stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

Radni nie wnieśli uwag ani pytań do przedstawionego sprawozdania . 

Ad. 5 Sprawozdanie Komendanta Powiatowego Policji o stanie bezpieczeństwa na 
terenie Powiatu Grodziskiego za 2019 rok. 

Przewodniczący Rady Sławomir Kamiński poinformował, że sprawozdanie zostało przekazane 
wszystkim radnym w materiałach na sesję. 
Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiaderny zwrócił uwagę na jeden element danych, które 
zostały ujęte w sprawozdaniu, a mianowicie na wzrost liczby mieszkańców w Gminie Grodzisk 
Mazowiecki. W Gminie przybyło prawie 1000 mieszkańców w ciągu jednego roku. 
Wiceprzewodniczący uważa, że wspólnie z Komendantem należy się zastanowić, jak to 
bezpieczeństwo zachować , jeżeli tendencja wzrostowa będzie się nadal utrzymywać. 
Radny Krzysztof Sankiewicz poinformował, że złożył interpelację w związku z zatruwaniem 
nocą powietrza w Podkowie Leśnej. 

Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania Komendanta Powiatowego Policji o stanie 
bezpieczeństwa na terenie Powiatu Grodziskiego za 2019 rok. 
Przewodniczący Rady stwierdził , że sprawozdanie zostało przyjęte . 
Sprawozdanie w formie prezentacji stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

Ad. 6 Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 
w Grodzisku Mazowieckim za okres 01.01.2019 r. - 31.12.2019 r. 

Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Grodzisku 
Mazowieckim za okres 01.01.2019 - 31.12.2019 r. zaprezentowała Dyrektor PCPR Grażyna 
Rymarczyk. Obowiązkiem ustawowym wynikającym zarówno z ustawy o pomocy społecznej, 
jak również z ustawy o pieczy jest przedstawienie Radzie Powiatu sprawozdania 
z działalności. W roku 2019 w PCPR zatrudnionych było 28 osób, z czego 7 osób 
w Powiatowym Zespole ds. Orzekania o Niepełnosprawności i 5 koordynatorów rodzinnej 
pieczy zastępczej . Plan budżetowy Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie na rok 2019 
został zatwierdzony na kwotę 4926519 zł, a wydatki ogółem zostały zrealizowane na 
poziomie 4 783 680 zł . 
Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Grodzisku 
Mazowieckim stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

Radny Dariusz Dąbrowski zapytał o prywatne Domy Pomocy Społecznej na terenie naszego 
Powiatu. Czy mamy nad nimi jakiś nadzór, czy w jakikolwiek sposób im pomagamy, czy 
w związku z pandemią wykazujemy jakiekolwiek zainteresowanie tymi ośrodkami. 
Dyrektor Grażyna Rymarczyk odpowiedziała , że prywatne domy nie podlegają nadzorowi 
powiatowemu tylko nadzorowi Wojewody. 
Radny Piotr Wiaderny zapytał o turnusy rehabilitacyjne i środki powiatu przeznaczone na ten 
cel oraz o podejmowane środki ochrony w Domu Pomocy Społecznej w Izdebnie Kościelnym 
w dobie pandemii. 
Dyrektor Grażyna Rymarczyk poinformowała, że ze środków powiatu dofinansowane zostało 
zadanie: bariery w funkcjonowaniu i sprzęt rehabilitacyjny. 
Starosta Marek Wieżbicki poinformował, że Dyrektor Domu Pomocy Społecznej na ok. 2 
tygodnie wcześniej, niż ostało wydane polecenie Wojewody, nakazała mierzenie temperatury 
wszystkim osobom wchodzącym do DPS. Zakupione zostało urządzenie do odkażania 
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pomieszczeń. W domu w Izdebnie Kościelnym były trudności kadrowe, ale do opieki nad 
pensjonariuszami włączyli się pracownicy administracyjni. Sytuacja została opanowana. 
Starosta dodał, że Dyrektor Szpitala zaproponowała, aby przebadać pensjonariuszy 
i pracowników DPS w kierunku koronawirusa. Prawdopodobnie za badania, które są bez 
wskazań PSSE, trzeba będzie zapłacić. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego sprawozdania. 

Przewodniczący Rady Sławomir Kamiński uznał, że sprawozdanie zostało przyjęte. 

Ad. 7 Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2019 dla Powiatu Grodziskiego. 

Informację na temat zasobów pomocy społecznej za rok 2019 przedstawiła Dyrektor 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Grażyna Rymarczyk. Ocena zasobów pomocy 
społecznej przedstawiana jest Radzie Powiatu do 30 kwietnia. Jest to tabelaryczne 
zestawienie danych dotyczących posiadanych zasobów pomocy społecznej (Ocena zasobów 
pomocy społecznej za rok 2019 Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr 7 do niniejszego 
protokołu). 

Radni nie wnieśli uwa.g ani pytań. 

Ad. 8 Podjęcie uchwał w sprawach: 
a) zmieniającej uchwałę w sprawie nadania Statutu Samodzielnemu Publicznemu 

Specjalistycznemu Szpitalowi Zachodniemu im. św. Jana Pawła II w Grodzisku 
Mazowieckim 

Projekt uchwały omówiła Dyrektor Szpitala Zachodniego Krystyna Płukis. Zmiana dotyczy 
wprowadzenia w Załączniku do Statutu "Struktura Organizacyjna SPS Szpitala Zachodniego 
im. św. Jana Pawła II w Grodzisku Mazowieckim wg systemu resortowych kodów 
identyfikacyjnych" nowej pozycji, a mianowicie Pracowni badań molekularnych. Pracownia ta 
zostaje utworzona w związku z uzyskaniem dotacji od powiatu, jak i od gminy Grodzisk Maz. 
na zakup aparatury do wykrywania patogenów, w szczególności SARS-CoV-2 metodą biologii 
moleku!arnej. Pracownia będzie usytuowana w Zakładzie Mikrobiologii. 

Radni nie wnieśli uwag ani pytań do projektu uchwały . 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wojciech Hardt poinformował, że Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Rada Powiatu Grodziskiego, przy jednym głosie "wstrzymującym się", podjęła uchwałę 
nr 161/XIX/20 zmieniającą uchwałę w sprawie nadania Statutu Samodzielnemu 
Publicznemu Specjalistycznemu Szpitalowi Zachodniemu im. św. Jana Pawła \I 
w Grodzisku Mazowieckim (protokół z głosowania imiennego radnych Powiatu 
Grodziskiego stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu'. Uchwała nr 161/XIX/20 
zmieniająca uchwałę w sprawie nadania Statutu Samodzielnemu Publicznemu 
Specjalistycznemu Szpitalowi Zachodniemu im. św. Jana Pawła II w Grodzisku 
Mazowieckim stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu). 

b) wyrażenia zgody na zakup aparatury medycznej przez Samodzielny Publiczny 
Specjalistyczny Szpital Zachodni im. św. Jana Pawła II w Grodzisku Mazowieckim 

Projekt uchwały zaprezentowała Dyrektor Szpitala Zachodniego Krystyna Płukis. Dyrektor 
zwróciła się z prośbą o wyrażenie zgody na zakup przez Szpital Zachodni aparatury medycznej 
powyżej jednostkowej wartości początkowej 100 000 zł w postaci termocyklera QuantStudi05 
Thermofisher wraz z automatycznym ekstraktorem 824s oraz niezbędnym wyposażeniem 
o wartości brutto ok. 334 000 zł. Aparat ten będzie stanowił wyposażenie Pracowni badań 
molekularnych. Wykonywane będą badania na obecność koronawirusa. Urządzenie to 
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umożliwi wykonywanie testów w Szpitalu, bez konieczności przesyłania ich do zewnętrznych 
laboratoriów (najbliższe są w Warszawie), co w znaczny sposób przyspieszy uzyskanie 
wyników. Ograniczy również ryzyko rozprzestrzeniania się ewentualnego zakażenia a przede 
wszystkim Szpital będzie bardziej skuteczny w zapobieganiu. 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiaderny zapytał o odpłatność za badania . 
Dyrektor Krystyna Płukis odpowiedziała, że badania związane z zapobieganiem Covid-19, 
pobierane od pacjentów, u których przeprowadzono wywiad epidemiologiczny, pretriaż, będą 
finansowane przez Narodowy Fundusz Zdrowia. Dotyczy to również pracowników, jeżeli 
będzie podejrzenie, że pracownik miał styczność bądź też był w środowisku, które mogłoby 
być źródłem zagrożenia. 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiaderny zapytał o możliwość komercyjnego wykupienia 
badania w Szpitalu. 
Dyrektor Krystyna Płukis wyjaśniła, że w pierwszej kolejności badania będą prowadzone 
u pacjentów i ewentualnie u pracowników. Jeżeli będzie przestrzeń i akceptacja Rady na taką 
działalność, .to na pewno Szpital otworzy się na komercyjne badania i udzielanie pomocy, 
chociażby DPS-om. 
Radna Maria Gałecka-Wolska zapytała, czy również dla pracowników służby zdrowia, 
sąsiednich szpitali wykonywane byłyby badania . 
Dyrektor Krystyna Płukis odpowiedziała, że na tę chwilę trudno jest odpowiedzieć, ponieważ 
priorytetem są pacjenci Szpitala Zachodniego. 
Radny Dariusz Dąbrowski, nawiązując do swojej wcześniejszej wypowiedzi dotyczącej 
nadzoru nad prywatnymi DPS-ami zapytał, czy Starostwo mogłoby również objąć badaniami 
te prywatne placówki. 
Radny Krzysztof Sankiewicz odnosząc się do badań podkreślił, że jego zdaniem badania 
należy wykonywać wszystkim pracownikom Szpitala. 
Radna Maria Gałecka-Wolska dodała , że aparat z biologii molekularnej nie będzie tylko do 
Covid-19. Będzie miał on też zastosowanie w terminie późniejszym, po przeminięciu epidemii. 
Dyrektor Krystyna Płukis poinformowała o piśmie Ministra Zdrowia, w którym zachęca do 
wykonywania badań na Covid pracownikom medycznym i niemedycznym szpitali. 
Dyrektor dodała, że zgodnie ze wskazaniami Głównego Inspektora Sanitarnego i Ministra 
Zdrowia każda osoba z personelu medycznego Szpitala, która ma objawy chorobowe, miała 
kontakt z osobą zakażoną, podejrzewa, że taki kontakt w ostatnim czasie miał miejsce, lub ma 
wątpliwości co do swego stanu zdrowia ma pełne prawo być skierowana na testy wykrywające 
obecność koronawirusa. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wojciech Hardt poinformował, że Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Rada Powiatu Grodziskiego, przy jednym głosie "wstrzymującym się", podjęła uchwałę 
nr 162/XIX/20 w sprawie wyrażenia zgody na zakup aparatury medycznej przez 
Samodzielny Publiczny Specjalistyczny Szpital Zachodni im. św. Jana Pawła II 
w Grodzisku Mazowieckim (protokół z głosowania imiennego radnych Powiatu 
Grodziskiego stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. Uchwała nr 162/XIX/20 
w sprawie wyrażenia zgody na zakup aparatury medycznej przez Samodzielny 
Publiczny Specjalistyczny Szpital Zachodni im. św. Jana Pawła II w Grodzisku 
Mazowieckim stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu). 

Przewodniczący Rady Sławomir Kamiński poprosił radnych o zadawanie pytań dotyczących 
funkcjonowania Szpitala Zachodniego. 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiaderny podziękował Pani Dyrektor za obecność na sesji. 
jak również podziękował wszystkim lekarzom, pielęgniarkom, pracownikom Szpitala i służbie 
zdrowia naszego powiatu za ich ciężką pracę w okresie pandemii. 
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Ponadto zapytał, czy Szpital posiada odpowiednią ilość środków ochrony osobistej, jaki jest 
stan zdrowia zarażonych pracowników Szpitala, ilu ich jest, czy Dyrektor Szpitala ma wiedzę 
odnośnie zakażonych na terenie powiatu, jak obecna sytuacja odbija się na finansach Szpitala 
i jak będą wykorzystane środki przekazane na sfinansowanie dodatkowych zabiegów 
rehabi litacyj nych. 
Do pytań odniosła się Dyrektor Szpitala. Od samego początku trwania koronawirusa w Szpitalu 
Zachodnim był tylko jeden przypadek pacjenta , u którego stwierdzono Covid-19. W trybie 
natychmiastowym, zgodnie z procedurą, pacjent został przekazany do Szpitala MSWiA 
(szpitala jednoimiennego). Od tamtej pory nie było żadnego pacjenta zakażonego Covid-19. 
Natomiast na początku było zakażonych 12 pracowników. Wyniku wywiadów 
epidemiologicznych można było stwierdzić, że to zakażenie pojawiło się na skutek pracy 
personelu medycznego w różnych miejscach. Personel Szpitala został zweryfikowany do takiej 
obsady, że pewność, iż nie pracują w Szpitalu osoby z innego podmiotu jest prawie 100%. Od 
tego momentu, żadnej zakażonej osoby wśród personelu medycznego nie było . W ślad za 
zakażonymi musiała powstać dosyć pokaźna grupa, ponad 100 osób, objętych profilaktyczną 
kwarantanną. Z tej grupy nikt nie był zakażony. Wszyscy wrócili do pracy. Obsada Szpitala 
jest ograniczona. Brakuje anestezjologów. Jeżeli chodzi o działalność medyczną to Szpital 
pracuje w zakresie ograniczonym wyłącznie do stanów zagrażających życiu i zdrowiu . 
Planowane przyjęcia zostały wstrzymane. Odwiedziny zostały wstrzymane. Odbywają się 
teleporady. W przeciągu 2 tygodni odbyło się 1200 teleporad. Przed Szpitalem powstał 
pretriaż. Szpital otrzymuje dodatkowe finansowanie za pretriaż. Jeśli chodzi o zaopatrzenie, 
to tak jak we wszystkich szpitalach, na początku nie było z tym problemu. Sukcesywnie Szpital 
otrzymuje zaopatrzenie z rezerw materiałowych. Na dzień dzisiejszy brakuje maseczek fpp3, 
fpp2 . Płynów dezynfekcyjnych jest bardzo dużo. Odnośnie finansów Szpitala trudno jest 
powiedzieć na ten moment, ile szpital wydał środków na ochronę osobistą. Szpital otrzymał 
wyższy ryczałt w tym roku. 
Srodki na rehabilitację są w budżecie Szpitala . Cała rehabilitacja została wstrzymana. Szpital 
czeka na uruchomienie rehabilitacji. 
Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiaderny zapytał o funkcjonowanie SOR. 
Dyrektor Krystyna Płukis odpowiedziała, że do SOR przyjeżdża najwięcej karetek. SOR 
pracuje w mniejszym składzie osobowym, ponieważ część pielęgniarek to matki i nie ma ich 
w pracy . Jest mniej pacjentów. SOR został podzielony na strefę zakaźną i strefę czystą. 
W Szpitalu zainstalowane są 3 termokamery. 

c) rocznej oceny działalności warsztatu terapii zajęciowej działającego przy Domu 
Rehabilitacyjno-Opiekuńczym Katolickiego Stowarzyszenia Niepełnosprawnych 
Archidiecezji Warszawskiej w Milanówku za rok 2019 

Projekt uchwały omówiła Dyrektor PCPR Grażyna Rymarczyk. Warsztat terapii zajęciowej 
działający przy Domu Rehabilitacyjno-Opiekuńczym KSN AW otrzymał kwotę na realizację 
zadań w łącznej wysokości 603 200 zł. Natomiast z PFRON otrzymał kwotę 542 880 zł, a od 
powiatu - 60 320 zł. W warsztacie działa 5 pracowni. Do WTZ uczęszcza 30 osób. 

Radni nie wnieśli uwag ani pytań do projektu uchwały . 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wojciech Hardt pOinformował, że Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały . 

Rada Powiatu Grodziskiego jednogłośnie podjęła uchwałę nr 163/XIX/20 w sprawie 
rocznej oceny działalności warsztatu terapii zajęciowej działającego przy Domu 
Rehabilitacyjno-Opiekuńczym Katolickiego Stowarzyszenia Niepełnosprawnych 
Archidiecezji Warszawskiej w Milanówku za rok 2019 (protokół z głosowania imiennego 
radnych Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 
Uchwała nr 163/XIX/20 w sprawie rocznej oceny działalności warsztatu terapii 
zajęciowej działającego przy Domu Rehabilitacyjno-Opiekuńczym Katolickiego 
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Stowarzyszenia Niepełnosprawnych Archidiecezji Warszawskiej w Milanówku za rok 
2019 stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu). 

d) rocznej oceny działalności warsztatu terapii zajęciowej działającego przy 
Stowarzyszeniu na Rzecz Osób Niepełnosprawnych MALWA PLUS w Grodzisku 
Mazowieckim za rok 2019 

Projekt uchwały został przedstawiony przez Dyrektor PCPR Grażynę Rymarczyk. Warsztat 
terapii zajęciowej działający przy Stowarzyszeniu na Rzecz Osób Niepełnosprawnych Malwa 
Plus prowadzi działalność dla 40 osób niepełnosprawnych z terenu powiatu grodziskiego. 
W warsztacie działa 7 pracowni. Koszt utrzymania to 804 267 zł, z czego z PFRON - 723 840 
zł, zaś środki własne powiatu to kwota 80 427 zł. 

Radni nie wnieśli uwag ani pytań do projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wojciech Hardt poinformował, że Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Rada Powiatu Grodziskiego jednogłośnie podjęła uchwałę nr 164/XIX/20 w sprawie 
rocznej oceny działalności warsztatu terapii zajęciowej działającego przy 
Stowarzyszeniu na Rzecz Osób Niepełnosprawnych MALWA PLUS w Grodzisku 
Mazowieckim za rok 2019 (protokół z głosowania imiennego radnych Powiatu 
Grodziskiego stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. Uchwała nr 164/XIX/20 
w sprawie rocznej oceny działalności warsztatu terapii zajęciowej działającego przy 
Stowarzyszeniu na Rzecz Osób Niepełnosprawnych MALWA PLUS w Grodzisku 
Mazowieckim za rok 2019 stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu). 

e) określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej, na które zostaną 
przeznaczone środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
przyznane Powiatowi Grodziskiemu 

Projekt uchwały omówiła Dyrektor PCPR Grażyna Rymarczyk. Dyrektor poinformowała, 
że otrzymała środki na realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej 
z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na 2020 r. w wysokości 
2 054 707 zł. Kwota ta będzie podzielona na zadania z zakresu rehabilitacji zawodowej 
i społecznej. Na rehabilitację zawodową przeznaczona będzie kwota 43 200 zł, natomiast 
pozostała kwota będzie na zadania z zakresu rehabilitacji społecznej. Szczegółowy podział 
środków określony został w załączniku do uchwały. 

Radni nie wnieśli uwag ani pytań do projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wojciech Hardt poinformował, że Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Rada Powiatu Grodziskiego jednogłośnie podjęła uchwałę nr 165/XIX/20 w sprawie 
określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej, na które zostaną 
przeznaczone środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
przyznane Powiatowi Grodziskiemu (protokół z głosowania imiennego radnych Powiatu 
Grodziskiego stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. Uchwała nr 165/XIX/20 
w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej, na które 
zostaną przeznaczone środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych przyznane Powiatowi Grodziskiemu stanowi załącznik nr 17 do 
niniejszego protokołu). 
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f) przystąpienia Powiatu Grodziskiego do realizacji Programu "Pomoc osobom 
niepełnosprawnym poszkodowanym w wyniku żywiołu lub sytuacji kryzysowych 
wywołanych chorobami zakaźnymi" 

Projekt uchwały przedstawiła Dyrektor PCPR Grażyna Rymarczyk. Program "Pomoc osobom 
niepełnosprawnym poszkodowanym w wyniku żywiołu lub sytuacji kryzysowych wywołanych 
chorobami zakaźnymi" finansuje Państwowy Fundusz Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 
Środki będą przekazywane w ramach zawartych umów z powiatami. Programem tym będą 
objęte osoby, które uczęszczały do warsztatów terapii zajęciowej, środowiskowych domów 
samopomocy a nie mogły skorzystać z zajęć rehabilitacyjnych. Program przewiduje, że będzie 
wypłacana kwota po 500 zł, nie więcej niż 1 500 zł na jednego uczestnika. 

Radni nie wnieśli uwag ani pytań do projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wojciech Hardt poinformował, że Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Rada Powiatu Grodziskiego jednogłośnie podjęła uchwałę nr 166/XIX/20 w sprawie 
przystąpienia Powiatu Grodziskiego do realizacji Programu "Pomoc osobom 
niepełnosprawnym poszkodowanym w wyniku żywiołu lub sytuacji kryzysowych 
wywołanych chorobami zakaźnymi" (protokół z głosowania imiennego radnych Powiatu 
Grodziskiego stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. Uchwała nr 166/XIX/20 
w sprawie przystąpienia Powiatu Grodziskiego do realizacji Programu "Pomoc osobom 
niepełnosprawnym poszkodowanym w wyniku żywiołu lub sytuacji kryzysowYch 
wywołanych chorobami zakaźnymi" stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu). 

g) wyłączenia Publicznego Centrum Kształcenia Zawodowego z Zespołu Szkół Nr 2 
im. gen. J. Bema z siedzibą w Milanówku przy ul. Wójtowskiej 3 i likwidacji Publicznego 
Centrum Kształcenia Zawodowego z siedzibą w Milanówku przy ul. Wójtowskiej 3 

Projekt uchwały przedstawił Wicestarosta Krzysztof Filipiak. Uchwała zakłada wyłączenie 
Publicznego Centrum Kształcenia Zawodowego z Zespołu Szkół Nr 2 w Milanówku przy 
ul. Wójtowskiej 3. Likwidacji może podlegać samodzielna jednostka, dlatego też konieczne jest 
wyłączenie. Likwidacja nastąpi z dniem 31 sierpnia 2020 roku. Mazowiecki Kurator Oświaty 
w dniu 24 marca pozytywnie zaopiniował zamiar likwidacji placówki. Pozytywną opinię 
o likwidacji placówki wydał także Zarząd Powiatowego Oddziału Związku Nauczycielstwa 
Polskiego. 

Radni nie wnieśli uwag ani pytań do projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wojciech Hardt poinformował, że Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Rada Powiatu Grodziskiego jednogłośnie podjęła uchwałę nr 167/XIX/20 w sprawie 
wyłączenia Publicznego Centrum Kształcenia Zawodowego z Zespołu Szkół Nr 2 
im. gen. J. Bema z siedzibą w Milanówku przy ul. Wójtowskiej 3 i likwidacji Publicznego 
Centrum Kształcenia Zawodowego z siedzibą w Milanówku przy ul. Wójtowskiej 3 
(protokół z głosowania imiennego radnych Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik 
nr 20 do niniejszego protokołu. Uchwała nr 167/XIX/20 w sprawie wyłączenia 
Publicznego Centrum Kształcenia Zawodowego z Zespołu Szkół Nr 2 im. gen. J. Bema 
z siedzibą w Milanówku przy ul. Wójtowskiej 3 i likwidacji Publicznego Centrum 
Kształcenia Zawodowego z siedzibą w Milanówku przy ul. Wójtowskiej 3 stanowi 
załącznik nr 21 do niniejszego protokołu). 

h) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Grodziskiego 
Projekt uchwały omówiła Skarbnik Powiatu Ewa Szadkowska. Skarbnik poinformowała, 
że zmiany w wieloletniej prognozie finansowej dotyczą załącznika nr 1 i załącznika nr 2. 
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W załączniku nr 1 zmiany wynikają ze zmian dokonywanych w uchwale budżetowej. Zmieniają 
się dochody i wydatki na ogólne kwoty w porównaniu do wieloletniej prognozy finansowej 
z dnia 27 lutego 2020 r. Dochody ogółem na rok 2020 ustalono w wysokości 114 285 300,72 
zł, zaś wydatki ustalono w wysokości 116985300,72 zł. Wynik budżetu, przychody i rozchody 
nie ulegają zmianom. 
Zmiany w załączniku nr 2 dotyczą trzech przedsięwzięć. W związku z powstałymi 
oszczędnościami w wyniku rozstrzygnięcia procedury przetargowej zmniejszono limit 
wydatków w 2020 r. oraz łączne nakłady na realizację przedsięwzięcia pn. "Rozbudowa drogi 
powiatowej nr 1502W w zakresie budowy ścieżki pieszo-rowerowej oraz rozbudowa drogi 
powiatowej nr 1501W od skrzyżowania z drogą nr 1502W do centrum Urszulina" - 90 000,00 
zł i "Budowa drogi powiatowej nr 1502W od drogi powiatowej nr 1501W do granicy powiatu 
wraz z rozbudową skrzyżowania z drogą nr 1501W na rondo" - 139561,00 zł. 
Jednocześnie zwiększono limit wydatków na 2020 r. w Starostwie na wykonanie remontu 
pomieszczeń przy ul. Dalekiej 11 A. Łączne nakłady na tę inwestycję to 606 000,00 zł. 

Radni nie wnieśli uwag ani pytań do projektu uchwały. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Publicznych Małgorzata Sędzińska 
poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Rada Powiatu Grodziskiego jednogłośnie podjęła uchwałę nr 168/XIX/20 w sprawie 
zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Grodziskiego (protokół z głosowania 
imiennego radnych Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr 22 do niniejszego 
protokołu. Uchwała nr 168/XIX/20 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 
Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu). 

i) zmiany uchwały budżetowej Powiatu Grodziskiego na 2020 rok 
Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Powiatu Ewa Szadkowska. Zmiany w uchwale 
budżetowej dotyczą zwiększenia dochodów w łącznej kwocie prawie 3853 814 zł. 
Do najważniejszych kwot należą: 

1 073 500,00 - dochody z tytułu odszkodowania i odsetek bankowych od depozytu za 
działkę nr 27/1 z obr. Adamów i działki 168/1, 208/1, 208/3, 239/1 z obr. Żuków 
ustalone decyzją Wojewody Mazowieckiego z 2007 r. 

2 426 213,81 - dotacja od Wojewody Mazowieckiego w ramach Funduszu Dróg 
Samorządowych na realizację inwestycji ul. Pomorskiej w Jaktorowie. 

55 000,00 - dotacja z Miasta Podkowa Leśna dla Szpitala Zachodniego. 
200 000,00 - dotacja z Gminy Jaktorów dla Szpitala Zachodniego. 

Zmniejszenie dochodów na łączną kwotę 59 600,00 zł. Jest to zmniejszenie środków 
z Funduszu Pracy na dofinansowanie kosztów wynagrodzeń zasadniczych oraz składek na 
ubezpieczenia społeczne pracowników Powiatowego Urzędu Pracy. 

Wydatki zwiększenie na łączną kwotę 4 042 213,81 zł. Do najważniejszych zmian należą: 

110000,00 wpłata na Fundusz Wsparcia Policji z przeznaczeniem na 
dofinansowanie zakupu samochodu osobowego z wideo rejestratorem 
dla Komendy Powiatowej Policji w Grodzisku Mazowieckim. 

40 000,00 - wpłata na Fundusz Wsparcia Straży z przeznaczeniem na zakup sprzętu 
szkoleniowego do ratownictwa medycznego oraz środków ochrony osobistej 
strażaków dla KP PSP w Grodzisku Mazowieckim. 

50000,00 Zespół Szkół Specjalnych im. H. Szczerkowskiego w Grodzisku Maz. -
zwiększenie wydatków na modernizację pracowni komputerowej. 

60 000,00 Zespół Szkół Nr 2 w Milanówku - zwiększenie wydatków na zakup szafek, 
w związku z planowaną modernizacją szatni. 
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50 000,00 - wydatki na realizację nowej inwestycji - wykonanie dokumentacji 
projektowo-kosztorysowej budowy doświetlenia 11 przejść dla 
pieszych na drogach powiatowych, Powiatu Grodziskiego. 

38 000,00 - wydatki na realizację nowego zadania - wykonanie dokumentacji projektowo 
kosztorysowej rozbudowy drogi powiatowej nr 1505W Grodzisk 

Mazowiecki - JÓzefina. 
2 426 213,81 - wydatki na realizację zadania - rozbudowa ulicy Pomorskiej na terenie gminy 

Jaktorów. 
600 000,00 - zwiększenie wydatków na realizację zadania - remont pomieszczeń w budynku 

przy ulicy Dalekiej 11A. 
55 000,00 - wydatki na zakup sprzętu medycznego (5 sztuk kardiomonitorów) dla SPSSZ 

w Grodzisku Mazowieckim, zgodnie z otrzymaną dotacją. 
200 000,00 - wydatki na zakup aparatu USG do badań diagnostycznych z przeznaczeniem 

dla SPSSZ w Grodzisku Mazowieckim, zgodnie z otrzymaną dotacją. 
340 000,00 - zwiększenie wydatków na dofinansowanie zakupu sprzętu medycznego 

m.in. związanego z zapobieganiem, diagnostyką i leczeniem pacjentów 
podejrzanych bądź zakażonych koronawirusem, na prace związane 
z przystosowaniem pomieszczeń do uruchomienia pracowni diagnostycznej, 
w której wykonywane będą testy na obecność koronawirusa. 

Wydatki zmniejszenie na łączną kwotę 248 000,00 zł., do których należą: 

120 000,00 zmniejszenie wydatków w związku ze zmianą liczby dzieci 
z powiatu grodziskiego, przebywających w placówkach opiekuńczo

wychowawczych na terenie innych powiatów. 
90 000,00 - zmniejszenie wydatków na realizację rozbudowy drogi nr 1502W w zakresie 

budowy ścieżki pieszo - rowerowej . 
38 000,00 - zmniejszenie wydatków na realizację budowy drogi powiatowej 

nr 1502W od drogi powiatowej nr 1501W do granicy powiatu. 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiaderny podziękował za aplikowanie o środki w ramach 
Funduszu Dróg Samorządowych. Poinformował, że w bieżącym roku będą 3 miliardy zł 
w ramach FOS do rozdzielenia na jednostki samorządu terytorialnego. 
Radny Dariusz Dąbrowski zapytał o termomodernizację budynku przy ul. Dalekiej 11, 
czy znane są jej koszty, ewentualnie źródło finansowania. Radny dodał, że Wojewódzki 
Fundusz Ochrony Środowiska w bieżącym roku będzie robił nabór. 
Starosta poinformował, że mamy przygotowany wniosek o dofinansowanie tego zadania. 
Sekretarz Powiatu Joanna Damaziak wyjaśniła, że do 6 maja był ogłoszony konkurs, nie 
z Funduszu Ochrony Środowiska, tylko z Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Mazowieckiego. Z uwagi na sytuację epidemiczną w kraju konkurs ten został 
przedłużony do końca sierpnia. Starostwo poważnie przygotowuje się do złożenia wniosku. 
Mamy przygotowany zarówno audyt energetyczny, jak również studium wykonalności. 
Wniosek jest na ukończeniu. Sekretarz zaznaczyła m.in., że powiat generalnie ma duży 
problem, jeżeli chodzi o pozyskiwanie środków zewnętrznych na termomodernizację, 
ponieważ mamy zmodernizowane we wszystkich budynkach kotłownie . Od wielu , lat 
staraliśmy się pozyskiwać środki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska. Ostatnie 
środki uzyskaliśmy dwa lata temu na wymianę kotłowni w budynku przy ul. Piasta 
w Milanówku. Rozważaliśmy również , żeby złożyć wniosek na inne budynki, ale niestety, 
w pozostałych budynkach wykonaliśmy na tyle dużo prac, pozwalających na większe 
oszczędzanie energii, że nie możemy ich włączyć do wniosku dla Dalekiej 11. Gdybyśmy 
rozważali włączenie innych budynków to efekt ekologiczny byłby na tyle niski, że nie 
mielibyśmy szans na pozyskanie środków. Dlatego też wniosek będziemy składać z RPO 
a nie z WFOŚ . 
Starosta Marek Wieżbicki dodał, żeby zwiększyć szansę na uzyskanie dofinansowania to 
wniosek obejmuje również założenie instalacji fotowoltaicznej na dachu budynku przy 
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ul. Dalekiej 11 . 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Publicznych Małgorzata Sędzińska 
poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały . 

Rada Powiatu Grodziskiego jednogłośnie podjęła uchwałę nr 169/XIX/20 w sprawie 
zmiany uchwały budżetowej Powiatu Grodziskiego na 2020 rok (protokół z głosowania 
imiennego radnych Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr 24 do niniejszego 
protokołu. Uchwała nr 169/XIX/20 w sprawie uchwały budżetowej Powiatu Grodziskiego 
na 2020 rok 3 stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu). 

j) rozpatrzenia petycji dotyczącej dokończenia budowy chodnika przy drodze powiatowej 
nr 3833 Szymanów - Bronisławów w miejscowości Regów. 

Projekt uchwały przedstawiła Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Danuta 
Pokropek. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 19 lutego otrzymała petycję w sprawie 
dokończenia budowy chodnika przy drodze powiatowej nr 3833 Szymanów - Bronisławów 
w miejscowości Regów. Komisja zwróciła się z prośbą do Starosty Grodziskiego o wyrażenie 
stanowiska w tej sprawie. 20 kwietnia, po zapoznaniu się ze stanowiskiem Zarządu, Komisja 
stwierdziła, że kontynuacja budowy chodnika wzdłuż drogi powiatowej nr 3833 w miejscowości 
Regów będzie realizowana po wykonaniu pilniejszych odcinków przy bardziej ruchliwych 
drogach powiatowych. Na termin realizacji budowy będzie miało również wpływ dalsze 
wsparcie finansowe Gminy. Komisja rozumie, że kontynuacja budowy tego chodnika jest 
konieczna, dlatego też to przedsięwzięcie powinno być realizowane. 
Komisja 20 kwietnia br. zdecydowaną większością głosów pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiaderny zapytał, o jakiej długości ma być chodnik i czy 
z władzami gminy były może kontakty w sprawie współfinansowania tego zadania. Ponadto 
Wiceprzewodniczący zapytał. czy firmy biorące udział w przetargach obniżają ceny. 
Starosta Marek Wieżbicki poinformował, że jest to odcinek o długości ponad 1 km. Przy tej 
samej drodze jest w trakcie realizacji projekt wykonania chodnika między kościołem 
w Kaskach a dawną siedzibą SKR-u. W ocenie Starosty, jak również Dyrektor PZD, to ten 
odcinek byłby bardziej potrzebny do wykonania niż kontynuacja w Regowie. Starosta nie 
kwestionuje konieczności kontynuowania tej budowy. To, co dotychczas zostało wykonane 
było we współpracy z Gminą Baranów. Starosta dodał, że nie stwierdza przy przetargach 
niższych cen. Jest dużo ofert i te oferty z reguły mieszczą się w kosztorysach. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

Rada Powiatu Grodziskiego, przy 5 głosach "wstrzymujących się" podjęła uchwałę 
nr 170/XIX/20 w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej dokończenia budowy chodnika 
przy drodze powiatowej nr 3833 Szymanów - Bronisławów w miejscowości Regów 
(protokół z głosowania imiennego radnych Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik 
nr 26 do niniejszego protokołu. Uchwała nr 170/XIX/20 w sprawie rozpatrzenia petycji 
dotyczącej dokończenia budowy chodnika przy drodze powiatowej nr 3833 Szymanów 
- Bronisławów w miejscowości Regów stanowi załącznik nr 27 do niniejszego 
protokołu). 

Ad. 9 Informacje Zarządu Powiatu Grodziskiego: 
a) o pracy Zarządu w okresie między sesjami, 

Informacje o pracy Zarządu Powiatu w okresie między sesjami przedstawił Starosta Marek 
Wieżbicki, zaś z zakresu spraw finansowych Skarbnik Ewa Szadkowska. Informacje stanowią 
załącznik nr 28 do niniejszego protokołu. 
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b) O wykonaniu uchwał Rady Powiatu Grodziskiego. 
Na sesji w miesiącu lutym Rada Powiatu podjęła 8 uchwał, które trafiły do Nadzoru Prawnego 
Wojewody Mazowieckiego, zaś z zakresu spraw finansowych także do Regionalnej Izby 
Obrachunkowej . 

Radny Andrzej Olizarowicz podniósł sprawę dot. skrzyżowania drogi wojewódzkiej z drogą 
powiatową i gminną w miejscowości Milanówek na wysokości Turczynka oraz doświetlenia 
przejść dla pieszych na drogach powiatowych. 
Starosta poinformował, że w budżecie jest zabezpieczona kwota 50 000,00 zł na wykonanie 
dokumentacji doświetlenia 11 przejść dla pieszych na drogach powiatowych. Natomiast, jeżeli 
chodzi o skrzyżowanie na wysokości Turczynka, to odbyło się spotkanie u Burmistrza 
Milanówka z udziałem przedstawicieli miasta Brwinowa i miasta Podkowa Leśnia . Sprawa jest 
opóźniona przez pandemię . Zamysł jest taki, że zainteresowane samorządy sfinansowałyby 
wykonanie dokumentacji sygnalizacji świetlnej na tym skrzyżowaniu . Marszałek Województwa 
zadeklarował wstępnie, że województwo wykonałoby pozostałe prace. 
Radny Krzysztof Sankiewicz poprosił o wykonanie doświetlenia przejścia dla pieszych przy 
ul. Brwinowskiej, przy stacji kolejki WKD Uadąc od drogi wojewódzkiej, przed torami, przy 
skręcie do Podkowy Leśnej Wschodniej). 

Ad. 10 Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu Grodziskiego. 
• Komisja Polityki Społecznej na posiedzeniu w dniu 28.04.2020 r. nie podjęła 

następujących tematów: 
- realizacja rządowego programu dostępność plus, 

sytuacja demograficzna powiatu grodziskiego. 
• Komisja Promocji Powiatu i Współpracy Europejskiej na posiedzeniu w dniu 

28.04.2020 r. zapoznała się (oprócz planowanych zagadnień) z informacją na temat 
mienia powiatu . 

• Na posiedzeniu Komisji Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa i Spraw Wiejskich 
w dniu 20.04.2020 r. został podjęty temat "Stan bezpieczeństwa weterynaryjnego 
w powiecie grodziskim. Planowany punkt "Informacja Agencji Restrukturyzacji 
i Modernizacji Rolnictwa na temat rejestracji zwierząt i dopłatach obszarowych zostanie 
przedstawiony na jednym z najbliższych posiedzeń Komisji, po przygotowaniu przez 
Agencję informacji. 

Ad. 11 Interpelacje i zapytania. 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiaderny zapytał, czy nie warto by było, aby Rada przychyliła 
się do informacji Dyrektor Szpitala, i przekazała środki finansowe dla Szpitala na zakup 
środków ochrony osobistej - maseczek fpp3 i fpp2. Wiceprzewodniczący zasugerował, 
że może warto byłoby zrobić listę, jakich środków ochrony brakuje w Szpitalu. 

Radny Krzysztof Sankiewicz odniósł się do wypowiedzi Wiceprzewodniczącego Rady. 

Starosta Marek Wieżbicki powiedział, że jeżeli będzie taka potrzeba to Dyrektor Szpitala 
zwróci się do Rady w tej sprawie. 

Radny Dariusz Dąbrowski poinformował, że spółki wodne w okresie pandemii mają problem 
z przeprowadzeniem walnego zgromadzenia, aby móc podjąć uchwały, które pozwolą później 
ewentualnie pozyskać środki zewnętrzne . Prosi o pomoc w rozwiązaniu tej sytuacji. Forma 
on line jest wielkim utrudnieniem. 

Ponadto radny poruszył kwestię zamieszczenia w gazecie WPR logo powiatu przy artykule 
dot. zmiany organizacji pracy Starostwa w związku z koronawirusem. 
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Ad. 12 Przyjęcie protokołu z XVIII sesji Rady Powiatu Grodziskiego. 

Rada Powiatu Grodziskiego, jednogłośnie bez uwag, przyjęła protokół z ostatniego 
posiedzenia. (Protokół z głosowania imiennego radnych Powiatu Grodziskiego stanowi 
załącznik nr 29 do niniejszego protokołu). 

Ad. 13 Sprawy różne i wolne wnioski. 

Radni nie wnieśli spraw różnych i wolnych wniosków. 

Ad. 14 Zamknięcie XIX sesji Rady Powiatu Grodziskiego. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Sławomir Kamiński o godz. 20°0 
zamknął posiedzenie . 

Protokołowała: Ewa Tatarek 
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